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ZAPISNIK 
28. sjednice Povjerenstva za vanjsku i trgovinsku politiku, 

carine, promet i veze 
Doma naroda 

Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine, 
održane 9. 7. 2009. godine 

 
 Sjednicu Povjerenstva za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma 
naroda Parlamentarne skupštine BiH (u daljnjem tekstu: Povjerenstvo) sazvala je 
predsjedateljica Povjerenstva Alma Čolo. 
 

 Sjednici Povjerenstva, u svojstvu članova, nazočili su: Alma Čolo, Dušanka Majkić, 
Adem Ibrahimpašić i Slobodan Šaraba, te Nenad Pandurević, tajnik, i Dobrinka Savić, stručna 
suradnica u Povjerenstvu. Odsutnost je opravdao Branko Zrno. (Rudi Vidoviću je zbog 
prelaska na dužnost ministra komunikacija i prometa BiH prestao mandat izaslanika u Domu 
naroda PSBiH, pa time i članstvo u Povjerenstvu, a novi član do održavanja sjednice još nije 
bio imenovan). 
                
 Sjednici su, u svojstvu predlagatelja i izvjestitelja, nazočili: Rudo Vidović - ministar i 
Zahida Hurtić Strika - voditeljica Odsjeka za normativnu djelatnost iz Ministarstva 
komunikacija i prometa BiH, Brankica Pandurević - voditeljica Odsjeka za vodne resurse i 
turizam i Ljubiša Ćosić - savjetnik ministra iz Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih 
odnosa BiH, Sead Avdić - savjetnik u Uredu ministra vanjskih poslova BiH, Miroljub Krunić - 
pomoćnik ministra financija i trezora BiH, Milijana Lale - viša stručna suradnica u Ministarstvu 
civilnih poslova BiH, Stjepo Pranjić - predsjednik Konkurencijskog vijeća BiH, Emir Povlakić 
- voditelj sektora Regulatorne agencije za komunikacije BiH, Nikola Deretić - predsjednik 
Upravnog odbora  BHRT-a, Sead Miljković - član Upravnog odbora i Ajla Mostarac - izvršna 
direktorica u Vijeću stranih investitora, Ilija Filipović i Zoran Koprivica - izaslanici u Domu 
naroda, kao predlagatelji amandmana na Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
konkurenciji, Igor Petković - savjetnik zamjenice predsjedatelja Doma naroda Dušanke Majkić 
i  Zoran Brkić - viši stručni suradnik u Sektoru za odnose s javnošću PSBiH. 
 

 Sjednica Povjerenstva započela je u 12 sati. 
 

 Prije rasprave o dnevnom redu, predsjedateljica Alma Čolo izvijestila je da, premda 
sjednici nisu nazočni članovi Povjerenstva iz hrvatskoga naroda, Povjerenstvo ima kovorum za 
rad jer je posljednjim izmjenama Poslovnika Doma naroda predviđeno da je za donošenje 
odluka potrebna nazočnost najmanje većine članova povjerenstva. Za donošenje konačne 
odluke povjerenstva, za koju nije predviđeno izjašnjenje Doma naroda, i dalje je potrebna 
većina koja uključuje sva tri konstitutivna naroda, ali za današnju sjednicu nije predviđeno 
razmatranje takvih točaka. Izrazila je nadu da ova situacija neće dugo potrajati, tj. da će uskoro 
biti imenovan novi član Povjerenstva umjesto Rude Vidovića, odnosno Povjerenstvo će biti u 
punom sastavu. 
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 Nakon što je konstatirala postojanje kvoruma, predsjedateljica Povjerenstva Alma 
Čolo predložila je sljedeći 
 

D N E V N I   R E D 
 

1. Usvajanje Zapisnika 27. sjednice Povjerenstva za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, 
promet i veze Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH; 

2. Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o konkurenciji (druga 
faza u povjerenstvu) - predlagatelj: Vijeće ministara BiH; 

3. Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o osnovama sigurnosti 
prometa na cestama u BiH (prva faza u povjerenstvu) - predlagatelj: Zajedničko 
povjerenstvo za ljudska prava, prava djeteta, mlade, useljeništvo, izbjeglice, azil i etiku 
Parlamentarne skupštine BiH; 

4. Davanje suglasnosti za ratificiranje Sporazuma između Vijeća ministara BiH i Vlade 
Države Izrael o ukidanju viza za nositelje diplomatskih i službenih putovnica; 

5. Davanje suglasnosti za ratificiranje Sporazuma izmedu Vijeća ministara BiH i Vijeća 
ministara Republike Albanije o uzajamnim putovanjima državljana; 

6. Davanje suglasnosti za ratificiranje Sporazuma izmedu Vijeća ministara BiH i Vlade 
Savezne Republike Njemačke o financijskoj suradnji u 2006. godini; 

7. Davanje suglasnosti za ratificiranje Zasebnog aranžmana izmedu Frankfurta na Majni i 
Bosne i Hercegovine, koju zastupa Ministarstvo financija i trezora BiH, kao i Federacije 
Bosne i Hercegovine, koju zastupa Federalno ministarstvo financija, i Republike 
Srpske, koju zastupa Ministarstvo financija  RS, za zamjenu duga 2; 

8. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o zaštiti i korištenju prekograničnog 
vodotoka i međunarodnih jezera - Helsinki, 17. ožujka 1992. godine; 

9. Davanje suglasnosti za ratificiranje Dodatka Memorandumu o razumijevanju između 
Vijeća ministara BiH i Vlade Kraljevine Nizozemske o Programu za suradnju s 
tržištima u nastajanju (PSOM);  

10. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o klauzulama o radu (javni ugovori), 
broj: 94 iz 1949. godine, i Preporuke o klauzulama o radu (javni ugovori), broj: 84 iz 
1949. godine, Međunarodne organizacije rada; 

11. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o radu na nepuno radno vrijeme, broj: 
175 iz 1994. godine, i Preporuke o radu na nepuno radno vrijeme, broj: 182 iz 1994. 
godine, Međunarodne organizacije rada; 

12. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o sigurnosti i zdravlju u rudnicima, broj: 
176 iz 1995. godine, i Preporuke o sigurnosti i zdravlju u rudnicima, broj: 183 iz 1995. 
godine, Međunarodne organizacije rada; 

13. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o radu kod kuće, broj: 177 iz 1996. 
godine, i Preporuke o radu kod kuće broj: 184 iz 1996. godine, Međunarodne 
organizacije rada; 

14. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o privatnim agencijama za 
zapošljavanje, broj: 181 iz 1997. godine, i Preporuke o privatnim agencijama za 
zapošljavanje, broj: 188 iz 1997. godine, Međunarodne organizacije rada; 

15. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o zaštiti materinstva, broj: 183 iz 2000. 
godine, i Preporuke o zaštiti materinstva, broj: 191 iz 2000. godine, Međunarodne 
organizacije rada; 

16. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o sigurnosti i zdravlju u poljoprivredi, 
broj: 184 iz 2001. godine, i Preporuke o sigurnosti i zdravlju u poljoprivredi, broj: 192 
iz 2001. godine, Međunarodne organizacije rada; 

17. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije Međunarodne organizacije rada o 
identifikacijskim ispravama pomoraca (revidirana), broj: 185 iz 2003. godine; 

18. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o radu u ribolovu, broj: 188 iz 2007. 
godine, i Preporuke o radu u ribolovu broj: 199 iz 2007. godine;  
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19. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije Međunarodne organizacije rada o radu 
na moru (MLC) iz 2006. godine; 

20. Razmatranje Izvješća o radu Upravnog odbora BHRT-a za 2007. i 2008. godinu i 
Izvješća o radu BHRT-a za 2008. godinu; 

21. Razmatranje Kandidatske rang-liste za člana Upravnog odbora Javnog 
radiotelevizijskog servisa BiH iz srpskoga naroda (Dopis Regulatorne agencije za 
komunikacije BiH broj: 01-50-1687-1/09 od 15. 6. 2009. god.); 

22. Razmatranje Informacije Ministarstva vanjskih poslova BiH o stanju i razvoju DKP 
mreže Bosne i Hercegovine (Dopis Ministarstva vanjskih poslova broj: 10/1-1-2-05-
5992-3/09 od 11. 6. 2009. god.); 

23. Razmatranje izvješća i informacija Ministarstva vanjskih poslova BiH: 
- Nacrt 15. monitoring izvješća Vijeća Europe, 
- Sastanak Vijeća EU za opće poslove i vanjske odnose, 18. i 19. svibnja 2009. u 
Bruxellesu, 
- Prosvjedna nota Republike Hrvatske, 
- Parlamentarna suradnja Bosne i Hercegovine i Maroka, 
- Sastanak Vijeća EU, 15. 6. 2009. u Bruxellesu, 
- Preliminarna analiza izbora za Europski parlament, 
- Informacija Misije BiH pri EU u Bruxellesu o odnosima između BiH i EU; 

24. Razmatranje izvješća o međunarodnim aktivnostima arlamentarnih povjerenstava i 
izaslanstava PSBiH: 
- Izvješće s godišnje ekonomske konferencije Parlamentarne skupštine OESS-a 

„Svjetska financijska kriza“, Dublin, 27. i 28. svibanj 2009. god., 
- Izvješće o posjetu Povjerenstva za vanjske poslove Zastupničkog doma 

Parlamentarne skupštine BiH Republici Estoniji, 18. i 19. svibnja 2009. god., 
- Izvješće o posjetu Odbora za izbor, imenovanja i upravne poslove Hrvatskog sabora, 

obavljenog 16. 3. 2009. god.; 
25. Tekuća pitanja; 

- Upoznavanje s Izvješćem Ustavnopravnog povjerenstva Doma naroda o obustavi 
postupka vjerodostojnog tumačenja članka 7. stavak (2) Zakona o slobodnim zonama 
u BiH („Službeni glasnik BiH“, br. 3/02 i 13/03); 

- Upoznavanje s Izvješćem Ustavnopravnog povjerenstva Doma naroda o obustavi 
postupka vjerodostojnog tumačenja članka 23. Zakona o Javnom radiotelevizijskom 
sustavu BiH („Službeni glasnik BiH“, broj 78/05). 
 
Predloženi dnevni red usvojen je jednoglasno. 
 

Ad. -1. Usvajanje Zapisnika 27. sjednice Povjerenstva  
 
Zapisnik 27. sjednice Povjerenstva usvojen  je  jednoglasno. 
 

Ad. -2. Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o konkurenciji 
(druga faza u povjerenstvu) - predlagatelj: Vijeće ministara BiH 

 
  Predsjedateljica Povjerenstva Alma Čolo podsjetila je nazočne na dosadašnju proceduru 
za ovaj Prijedloga zakona. Istaknula je sljedeće: Vijeće ministara BiH je, kao ovlašteni 
predlagatelj, 29. 4. 2009. Parlamentarnoj skupštini BiH dostavilo Prijedlog zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o konkurenciji uz zahtjev za razmatranje po temeljnom 
zakonodavnom postupku. Ustavnopravno povjerenstvo Doma naroda Parlamentarne skupštine 
BiH je na 38. sjednici, održanoj 4. 6. 2009, razmatralo Prijedlog zakona i dostavilo mišljenje o 
postojanju valjane  ustavnopravne osnove za usvajanje Zakona i usuglašenosti s Ustavom i 
pravnim sustavom BiH.  
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U nastavku je podsjetila da je Povjerenstvo podržalo načela Prijedloga zakona na 27. 

Sjednici, održanoj 11. 6. 2009. godine, a Dom naroda usvojio je Prijedlog zakona u prvom 
čitanju na 31. sjednici, održanoj 18. 6. 2009. Usvajajući Prijedlog zakona u prvom čitanju, Dom 
naroda donio je zaključak kojim se produljuje amandmanska faza do 48 sati prije održavanja 
sjednice Povjerenstva na kojoj će biti razmatran. Zastupnički dom PSBiH usvojio je Prijedlog 
zakona u drugom čitanju na 56. sjednici, održanoj 24. 6. 2009, sa šest amandmana. 

 
Predsjedateljica je izvijestila da su u amandmanskoj fazi amandmane pravodobno 

uložili izaslanici Zoran Koprivica (tri amandmana) i Ilija Filipović (dva amandmana). Nakon 
rasprave Povjerenstvo se prvo izjašnjava o predloženim amandmanima sukladno člaku 104. 
stavak (2) Poslovnika, a potom glasuje o Prijedlogu zakona u cjelini sukladno članku 104. 
stavak (4) Poslovnika. Predsjedateljica Povjerenstva pozvala je podnositelje amandmana da 
daju obrazloženje. 
 

Zoran Koprivica rekao je da je u amandmanskoj fazi podnio tri amandmana, od kojih je 
Amandman I. usvojen na sjednici Zastupničkog doma, te je spreman odustati od preostala dva 
amandmana. Predložio je Povjerenstvu da usvoji njegov prvi predloženi amandman. 
Obrazlažući amandman rekao je kako je riječ o jezičnim ispravcima u tekstu Zakona o 
konkurenciji. 
 
 Ilija Filipović obrazložio je dva predložena amandmana. Naglasio je kako ih  predložio 
s ciljem postizanja operativnijeg rada Konkurencijskog vijeća BiH. Amandmanom I. predložio 
je da se predsjedatelj bira svake druge godine, jer se dosadašnja praksa biranja predsjednika 
Konkurencijskog vijeća svake godine nije pokazala dobrim rješenjem i znatno je utjecala na 
učinkovitost rada. Amandmanom II. predložio je smanjenje broja članova Vijeća potrebnih za 
kvorum, odnosno pravovaljano odlučivanje na sjednicama Vijeća. Amandmanom je predloženo 
da Konkurencijsko vijeće može pravovaljano odlučivati ako sjednici nazoči najmanje četiri 
člana, dok bi način donošenja odluka ostao potpuno isti. U dosadašnjoj praksi uočeno je mnogo 
problema prilikom osiguravanja kvoruma od najmanje pet nazočnih članova.  
 

Stjepo Pranjić, predsjednik Konkurencijskog vijeća BiH, izložio je stajališta Vijeća i 
resornog ministarstva o predloženim amandmanima. Amandman I. Zorana Koprivice je 
prihvatljiv, kao i amandmani Ilije Filipovića koji će znatno utjecati na poboljšanje rada 
Konkurencijskog vijeća.  
 
 Predsjedateljica Povjerenstva osvrnula se na amandmane izaslanika Ilije Filipovića. 
Podsjetila je da ti amandmani nisu među amandmanima prihvaćenim u Zastupničkom domu i 
odnose se na članke Zakona o konkurenciji koji uopće nisu obuhvaćeni Prijedlogom zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o konkurenciji. To su članci 22. i 24. Zakona o konkurenciji. 
Podsjetila je na dosadašnju praksu u oba doma PSBiH, a to je ne podnositi amandmane na 
članke osnovnog teksta zakona koji nisu obuhvaćeni prijedlogom zakona o izmjenama i 
dopunama. Upitala je predsjednika Konkurencijskog vijeća zašto ove izmjene nisu odmah 
ugrađene u Prijedlog zakona, odnosno prije dostavljanja u parlamentarnu proceduru. 
 
 Stjepo Pranjić je, u ime predlagatelja, istaknuo da potreba ugrađivanja ovih izmjena u 
Prijedlog zakona nije pravodobno uočena, dodajući kako vjerojatno postoji potreba i za nekim 
drugim izmjenama koje će biti naknadno uočene. Stoga je dobro izmjene koje su sada uočene 
ugraditi u Prijedlog zakona, jer će one znatno unaprijediti učinkovitost rada Konkurencijskog 
vijeća. Pozvao je članove Povjerenstva da podrže amandmane Ilije Filipovića. 
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Ilija Filipović zatražio je riječ kako bi dodatno obrazložio svoje amandmane u svjetlu 
izlaganja predsjedateljice Povjerenstva. Istaknuo je da u poslovnicima domova Parlamentarne 
skupštine BiH  nema zapreka djelovati na osnovni tekst, te ne vidi zašto se ne bi moglo 
djelovati na izmjene i drugih članaka ako je već predloženo da se neki zakonski akt mijenja. 
Drugim važnim elementom za prihvaćanje ovih amandmana istaknuo je to što je riječ o 
funkcionalnim popravkama osnovnog teksta kojima bi se unaprijedila učinkovitost rada 
Konkurencijskog vijeća. 
 
 Dušanka Majkić  i Slobodan Šaraba zatražili su od predlagatelja zakona i amandmana 
dodatna objašnjenja u smislu donošenja odluka u Konkurencijskom vjeću u slučaju prihvaćanja 
amandmana. U odgovoru je istaknuto da se u tom dijelu neće ništa mijenjati, odnosno Zakonom 
o konkurenciji predviđeno je da se odluke Konkurencijskog vijeća donose  većinom glasova 
nazočnih članova, s tim što za svaku odluku mora glasovati najmanje po jedan član iz  
konstitutivnih naroda. 
 

Adem Ibrahimpašić istaknuo je da će poduprijeti sve predložene amandmane, a time i 
amandmane Ilije Filipovića, za koje vjeruje da će povećati učinkovitost rada Konkurencijskog 
vijeća, jer preveliki broj članova svakog tijela otežava njegov rad. 
 
 Prije izjašnjenja o predloženim amandmanima, predsjedateljica Povjerenstva rekla je 
kako je nužno unijeti određene dopune u predložene amandmane sukladno Jedinstvenim 
pravilima za izradbu pravnih propisa, što je predlagatelj prihvatio. Posebice je potrebno u 
amandmanima Ilije Filipovića navesti gdje će se novi članci koji se predlažu amandmanima 
naći u Prijedlogu zakona, te navesti da se ostali članci koji slijede iza novih članova pomijeraju, 
odnosno dobivaju novi redni broj. 
 

 Nakon rasprave Povjerenstvo je jednoglasno prihvatilo sljedeće amandmane: 
 

Amandman I. 
 
U članku 7. Prijedloga zakona unose se sljedeće dopune:  
 
-  u članku 11. Zakona o konkurenciji u stavku (3), koji ovim izmjenama postaje 

stavak (2), iza riječi: „smatra se da“ dodaje se riječ „se“; 
 
- u članku 11. Zakona o konkurenciji u stavku (4), koji ovim izmjenama postaje stavak 

(3), iza riječi: „ne zlouporabljuje“ riječ „se“ briše se. 
 
Amandman II. 
 
Iza članka 13. Prijedloga zakona dodaje se novi članak 14, koji glasi: 
 
U članku 22. Zakona o konkurenciji stavak (4) mijenja se i glasi: 
 
„Vijeće ministara Bosne i Hercegovine, na prijedlog Ministarstva vanjske trgovine i 

ekonomkih odnosa i/ili na svoj prijedlog, imenuje predsjednika Konkurencijskog vijeća, između 
članova iz svih konstitutivnih naroda, na mandat od dvije godine, bez prava na ponovni izbor 
tijekom mandata člana Konkurencijkog vijeća.“ 

 
Amandman III. 
 
Iza novoga članka 14. Prijedloga zakona dodaje se novi članak 15, koji glasi: 
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U članku 24. Zakona o konkurenciji u stavku (1) riječ „pet“ zamjenjuje se riječju 

„četiri“.  
 
Članci od 14. do 24. postaju članci od 16. do 26. 

 
 Nakon okončanja rasprave , sukladno članku 104. stavak (4) Poslovnika Doma naroda, 
Povjerenstvo je jednoglasno prihvatilo Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama zakona o 
konkurenciji s usvojenim amandmanima, te predložila Domu naroda Parlamentarne skupštine 
BiH njegovo usvajanje.  
 
 U skladu s odredbama članka 107. Poslovnika Doma naroda Parlamentarne skupštine 
BiH, Povjerenstvo je izvjestiteljem na sjednici Doma odredilo Almu Čolo, predsjedateljicu 
Povjerenstva. 
 
Ad. -3. Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o osnovama 

sigurnosti prometa na cestama u BiH (prva faza u povjerenstvu) - predlagatelj: 
Zajedničko povjerenstvo za ljudska prava, prava djeteta, mlade, useljeništvo, 
izbjeglice, azil i etiku Parlamentarne skupštine BiH 

 
           Predsjedateljica Povjerenstva podsjetila je da se Prijedlog zakona razmatra sukladno 
članku 98. Poslovnika, tj. radi dostave Domu naroda mišljenja o načelima predloženog zakona. 
Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o osnovama sigurnosti prometa na cestama 
u BiH je 18. 5. 2009. u parlamentarnu proceduru uputilo  Zajedničko povjerenstvo za ljudska 
prava, prava djeteta, mlade, useljeništvo, izbjeglice, azil i etiku Parlamentarne skupštine BiH, 
kao ovlašteni predlagatelj, radi razmatranja po temeljnom zakonodavnom postupku. 
Ustavnopravno povjerenstvo Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH je na 39. sjednici, 
održanoj 19. 6. 2009, razmatralo Prijedlog zakona i dostavilo mišljenje o postojanju valjane  
ustavnopravne osnove za usvajanje Prijedloga zakona i usuglašenosti s Ustavom i pravnim 
sustavom BiH.  

  
Rudo Vidović, ministar komunikacija i prometa BiH, iznio je mišljenje nadležnog 

ministarstva. Ministarstvo je studiozno razmotrilo prijedlog  Zajedničkog povjerenstva za 
ljudska prava, prava djeteta, mlade, useljeništvo, izbjeglice, azil i etiku Parlamentarne skupštine 
BiH i ima pozitivno stajalište o Prijedlogu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
osnovama sigurnosti prometa na castama u BiH, koji je kao takav jednoglasno prihvatilo Vijeće 
ministara BiH uz dvije izmjene koje su u Zastupničkom domu u drugoj fazi u povjerenstvu 
prošle kao amandmani. Rekao je da će sudjelovati u radu Povjerenstva i razmatranju zakona u 
drugoj fazi u povjerenstvu, kada će se detaljnije govoriti o sadržaju Prijedloga zakona. 
Predložio je članovima Povjerenstva da prihvate ovaj prijedlog i podrže načela Zakona. 
 

Dušanka Majkić rekla je kako je ovaj prijedlog samo jedan od elemenata i načina  
zaštite djece u prometu, ali svakako ne jedini. Bilo je još prijedloga kojima se nastojalo 
sigurnost djece dovesti na višu razinu. Prema njezinim riječima, davno je formirana radna 
skupina koja je trebala raditi na doradi i sređivanju ovoga Zakona, a još nema nijednog 
dokumenta koji je plod rada te radne skupine. Bosna i Hercegovina je temeljem ovoga Zakona 
trebala usvojiti oko 25 podzakonskih akata, za čije donošenje na državnoj razini postoje 
ozbiljni problemi. Za primjer je navela nepostojanje testova za polaganje vozačkog ispita, što 
čini lošom i samu proceduru polaganja vozačkog ispita i ostavlja prostora malverzacijama. 
Reguliranje i ovoga pitanja  jedan od načina kojima se štite djeca u prometu. Zakon zahtijeva 
punu pažnju ministarstva te je potrebno što hitnije donijeti izmjene i dopune kojima će se 
učiniti primjerenijim vremenu, potrebama i europskim direktivama, koje bi trebale stajati iza 
njega.  
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Zahida Hurtić Strika, voditeljica Odsjeka za normativnu djelatnost Ministarstva 

komunikacija i prometa BiH, rekla je da je  u završnoj fazi izrada Nacrta zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o osnovama sigurnosti prometa na cestama u BiH, o kojem će raspravljati 
Kolegij Ministarstva i koji će biti dostupan javnosti na web-stranici Ministarstva. 
 

Predsjedateljica je izvijestila nazočne o sljedećem: shodno odredbama članka 98. stavak 
(2), zatraženo je i dobiveno mišljenje Direkcije za europske integracije BiH u kojem je 
navedeno kako je, nakon analiziranja usklađenosti i uporedbe Prijedloga zakona s 
odgovarajućim pravnim izvorima Europske unije, Direkcija zaključila da je Prijedlog zakona 
djelomično usklađen s relevantnim izvorima komunitarnog prava. Međutim, Direkcija za 
europske integracije u svome mišljenju ukazuje da „radi pravne sigurnosti i zakonitosti pravnih 
akata, pozivanje na pravne propise Europske unije u Prijedlogu zakona nije dopušteno“. Naime, 
člankom 2. stavak (4) Prijedloga zakona predviđeno je: „Sigurnosna sjedalica mora imati 
oznaku sukladno važećim standardima Regulacije 44. Ekonomske komisje UN-a za Europu ili 
Direktive 75/541/EC“. S tim u vezi Direkcija za europske integracije u svome mišljenju 
sugerira „da se transpozicija izvrši na odgovarajući način tako da cilj odredbe iz direktive bude 
postignut“.  
 

Svi članovi Povjerenstva suglasili su se da je potrebno uvažiti mišljenje Direkcije za 
europske integracije BiH i pri razmatranju Prijedloga zakona u drugoj fazi u povjerenstvu. 
 
 Nakon rasprave Povjerenstvo je jednoglasno podržalo načela Zakona o osnovama 
sigurnosti prometa na cestama u BiH. 
             

Povjerenstvo je, također jednoglasno, odlučilo predložiti Domu naroda da, prilikom 
usvajanja Prijedloga zakona u prvom čitanju, donese i sljedeći zaključak: “Budući da 
Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH još nije okončao proceduru usvajanja 
Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o osnovama sigurnosti prometa na 
cestama u BiH, produljuje se amandmanska faza za ovaj Prijedlog zakona do 48 sati prije 
održavanja sjednice Povjerenstva za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma 
naroda na kojoj će biti razmatran u drugoj fazi u povjerenstvu”. 

 
 

Ad. -4. Davanje suglasnosti za ratificiranje Sporazuma između Vijeća ministara BiH i 
Vlade Države Izrael o ukidanju viza za nositelje diplomatskih i službenih 
putovnica 

Ad. -5. Davanje suglasnosti za ratificiranje Sporazuma izmedu Vijeća ministara BiH i 
Vijeća ministara Republike Albanije o uzajamnim putovanjima državljana 

 
           Predsjedateljica Povjerenstva predložila je oba međunarodna sporazuma razmatrati 
zajedno, jer su oba u nadležnosti Ministarstva vanjskih poslova BiH i odnose se na istu 
problematiku. Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. Predsjedateljica je konstatirala da je sjednici 
nazočan predstavnik Ministarstva vanjskih poslova Sead Avdić, predloživši da se on obrati 
samo ako neki član ima pitanje za njega. Nije bilo dodatnih pitanja te su članovi Povjerenstva  
jednoglasno odlučili predložiti Domu naroda davanje suglasnosti za ratificiranje; 
 
        - Sporazuma između Vijeća ministara BiH i Vlade Države Izrael o ukidanju viza za 
nositelje diplomatskih i službenih putovnica i 
       - Sporazuma izmedu Vijeća ministara BiH i Vijeća ministara Republike Albanije o 
uzajamnim putovanjima državljana. 
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Ad. -6. Davanje suglasnosti za ratificiranje Sporazuma izmedu Vijeća ministara BiH i 
Vlade Savezne Republike Njemačke o financijskoj suradnji u 2006. godini 

Ad. -7. Davanje suglasnosti za ratificiranje Zasebnog aranžmana izmedu Frankfurta na 
Majni i Bosne i Hercegovine, koju zastupa Ministarstvo financija i trezora BiH, 
kao i Federacije Bosne i Hercegovine, koju zastupa Federalno ministarstvo 
financija, i Republike Srpske, koju zastupa Ministarstvo financija RS, za 
zamjenu duga 2 

 
           Predsjedateljica Povjerenstva predložila je i sporazume iz točaka 6. i 7. dnevnoga reda 
razmatrati zajedno, jer su u nadležnosti Ministarstva financija i trezora  BiH i odnose se na istu 
problematiku, što je jednoglasno prihvaćeno. Predsjedateljica je konstatirala da je Miroljub 
Krunić, pomoćnik ministra financija i trezora BiH, nazočan sjednici. 
 

Kako nije bilo dodatnih pitanja, članovi Povjerenstva jednoglasno su odlučili predložiti 
Domu naroda davanje suglasnosti za ratificiranje: 
            - Sporazuma izmedu Vijeća ministara BiH i Vlade Savezne Republike Njemačke o 
financijskoj suradnji u 2006. godini i 
           - Zasebnog aranžmana izmedu Frankfurta na Majni i Bosne i Hercegovine, koju zastupa 
Ministarstvo financija i trezora BiH, kao i Federacije Bosne i Hercegovine, koju zastupa 
Federalno ministarstvo financija, i Republike Srpske, koju zastupa Ministarstvo financija RS, 
za zamjenu duga 2. 
 
Ad. -8. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o zaštiti i korištenju 

prekograničnog vodotoka i međunarodnih jezera - Helsinki, 17. ožujka 1992. 
godine 

 
U ime nadležnog Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH, sjednici je 

bila nazočna Brankica Pandurević, voditeljica Odsjeka za vodne resurse i turizam, kako bi dala 
dodatne informacije i obrazloženja Konvencije. 
 
  Članovi Povjerenstva jednoglasno su odlučili predložiti Domu naroda davanje 
suglasnosti za ratificiranje Konvencije o zaštiti i korištenju prekograničnog vodotoka i 
međunarodnih jezera - Helsinki, 17. ožujka 1992. godine. 
 
Ad. -9. Davanje suglasnosti za ratificiranje Dodatka Memorandumu o razumijevanju 

između Vijeća ministara BiH i Vlade Kraljevine Nizozemske o Programu za 
suradnju s tržištima u nastajanju (PSOM)  

 
Predsjedateljica je konstatirala da sjednici nije nazočan predstavnik nadležnog 

ministarstva, ali je ipak predložila članovima Povjerenstva da predlože Domu naroda davanje 
suglasnosti. 

Članovi Povjerenstva jednoglasno su odlučili predložiti Domu naroda davanje 
suglasnosti za ratificiranje Dodatka Memorandumu o razumijevanju između Vijeća ministara 
BiH i Vlade Kraljevine Nizozemske o Programu za suradnju s tržištima u nastajanju (PSOM). 
           
Ad. -10. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o klauzulama o radu (javni 

ugovori), broj: 94 iz 1949. godine, i Preporuke o klauzulama o radu (javni 
ugovori), broj: 84 iz 1949. godine, Međunarodne organizacije rada 

Ad. -11. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o radu na nepuno radno vrijeme, 
broj: 175 iz 1994. godine, i Preporuke o radu na nepuno radno vrijeme, broj: 
182 iz 1994. godine, Međunarodne organizacije rada 
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Ad.-12. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o sigurnosti i zdravlju u 
rudnicima, broj: 176 iz 1995. godine, i Preporuke o sigurnosti i zdravlju u 
rudnicima, broj: 183 iz 1995. godine, Međunarodne organizacije rada 

Ad.-13. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o radu kod kuće, broj: 177 iz 
1996. godine, i Preporuke o radu kod kuće broj: 184 iz 1996. godine, 
Međunarodne organizacije rada 

Ad.-14. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o privatnim agencijama za 
zapošljavanje, broj: 181 iz 1997. godine, i Preporuke o privatnim agencijama za 
zapošljavanje, broj: 188 iz 1997. godine, Međunarodne organizacije rada 

Ad.-15. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o zaštiti materinstva, broj: 183 iz 
2000. godine, i Preporuke o zaštiti materinstva, broj: 191 iz 2000. godine, 
Međunarodne organizacije rada 

Ad.-16. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o sigurnosti i zdravlju u 
poljoprivredi, broj: 184 iz 2001. godine, i Preporuke o sigurnosti i zdravlju u 
poljoprivredi, broj: 192 iz 2001. godine, Međunarodne organizacije rada 

Ad.-17. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije Međunarodne organizacije rada o 
identifikacijskim ispravama pomoraca (revidirana), broj: 185 iz 2003. godine 

Ad.-18. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije o radu u ribolovu, broj: 188 iz 
2007. godine, i Preporuke o radu u ribolovu broj: 199 iz 2007. godine  

Ad.-19. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konvencije Međunarodne organizacije rada o 
radu na moru (MLC) iz 2006. godine 

 
 Budući da su sporazumi pod točkama od 10. do 19. dnevnoga reda u nadležnosti 
Ministarstva civilnih poslova BiH, prihvaćen je prijedlog predsjedateljice da ih Povjerenstvo 
razmatra zajedno. 
 
             Za dodatne informacije i eventualna pitanja, članovima Povjerenstva na raspolaganju je 
bila predstavnica Ministarstva civilnih poslova BiH, Milijana Lale, viša stručna suradnica. 
 
           Članovi Povjerenstva jednoglasno su odlučili predložiti Domu naroda davanje 
suglasnosti za ratificiranje: 
- Konvencije o klauzulama o radu (javni ugovori), broj: 94 iz 1949. godine, i Preporuke o 

klauzulama o radu (javni ugovori), broj: 84 iz 1949. godine, Međunarodne organizacije 
rada, 

- Konvencije o radu na nepuno radno vrijeme, broj: 175 iz 1994. godine, i Preporuke o radu 
na nepuno radno vrijeme, broj: 182 iz 1994. godine, Međunarodne organizacije rada, 

- Konvencije o sigurnosti i zdravlju u rudnicima, broj: 176 iz 1995. godine, i Preporuke o 
sigurnosti i zdravlju u rudnicima, broj: 183 iz 1995. godine, Međunarodne organizacije 
rada, 

- Konvencije o radu kod kuće, broj: 177 iz 1996. godine, i Preporuke o radu kod kuće broj: 
184 iz 1996. godine, Međunarodne organizacije rada, 

- Konvencije o privatnim agencijama za zapošljavanje, broj: 181 iz 1997. godine, i Preporuke 
o privatnim agencijama za zapošljavanje, broj: 188 iz 1997. godine, Međunarodne 
organizacije rada, 

- Konvencije o zaštiti materinstva, broj: 183 iz 2000. godine, i Preporuke o zaštiti 
materinstva, broj: 191 iz 2000. godine, Međunarodne organizacije rada, 

- Konvencije o sigurnosti i zdravlju u poljoprivredi, broj: 184 iz 2001. godine, i Preporuke o 
sigurnosti i zdravlju u poljoprivredi, broj: 192 iz 2001. godine, Međunarodne organizacije 
rada, 

- Konvencije Međunarodne organizacije rada o identifikacijskim ispravama pomoraca 
(revidirana), broj: 185 iz 2003. godine, 
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- Konvencije o radu u ribolovu, broj: 188 iz 2007. godine, i Preporuke o radu u ribolovu broj: 
199 iz 2007. godine i 

- Konvencije Međunarodne organizacije rada o radu na moru (MLC) iz 2006. godine. 
 
Ad.-20. Razmatranje Izvješća o radu Upravnog odbora BHRT-a za 2007. i 2008. godinu i 

Izvješća o radu BHRT-a za 2008. godinu 
 

Predsjedateljica je podsjetila da su Izvješće o radu Upravnog odbora BHRT-a za 2007. i 
2008. godinu i Izvješće o radu BHRT-a za 2008. godinu dostavljeni Parlamentarnoj skupštini 
BiH 20. 5. 2009. godine. Uz izvješća je dostavljeno i Izvješće o financijskom poslovanju 
BHRT-a, za čije je razmatranje nadležno Povjerenstvo za financije i proračun.  
 

Predsjedateljica je istaknula da su izvješća dostavljena sukladno članku 29. stavak (1), 
točka k) Zakona o Javnom radiotelevizijskom servisu BiH („Službeni glasnik BiH“, broj: 
32/05). Zastupnički dom PSBiH razmatrao je i usvojio izvješća na 55. sjednici, održanoj        
10. 6. 2009. godine. 
 
 Dušanku Majkić začudilo je što se PSBiH opet bavi izvješćima iz 2007. godine kada je 
to već jednom razmatrao i izjasnio se o tome. Dom se ne treba izjašnjavati o Izvješću Upravnog 
odbora nego mu je važno samo izvješće o radu i poslovanju BHRT-a. Glede Izvješća o radu 
BHRT-a istaknula je kako to nije jedinstveni dokument nego puki zbroj različitih „separata“, te 
da „nema pogleda sa nivoa cijele funkcije“. Smatra da Povjerenstvo treba primiti k znaju 
Izvješće o radu Upravnog odbora, a može se izjašnjavati o Izvješću o radu BHRT-a. 
 
 Nikola Deretić govorio je o problemima Upravnog odbora koje ima s prethodnim 
menadžmentom a prouzročili su probleme s Izvješćem o radu BHRT-a za 2007. godinu, a koji 
Upravni odbor nije usvojio. Izvješće o radu Upravnog odbora za 2007. dostavljeno je na 
traženje Zastupničkog doma. Revizija je obavila svoj posao i potvrdila ispravnost rada 
Upravnog odbora. Izrazio je bojazan da BHRT tek očekuju veliki problemi u radu. Na kraju je 
izvijestio da je BHRT započeo aktivnosti odabira konzultanskih kuća za sanciju stanja  
(konsolidaciju stanja u BHRT, procjenu imovine, izradu računovodstvene politike i marketing). 
 

Adem Ibrahimpašić istaknuo je da ni Parlamentarna skupština BiH nije nevina u svemu 
tome. U toj kući nema pravog domaćina, a PSBiH je dana mogućnost da putem Upravnog 
odbora utječe na poslovanje BHRT-a. Resorno ministarstvo trebalo bi se više baviti stanjem u     
BHRT-u. Sada nema realne slike stanja na osnovi nalaza revizije pa treba poduzimati konkretne 
mjere. Bit će nužno otpustiti radnike, jer je očito skoro polovina radnika višak. 
 

Slobodan Šaraba rekao je da je PSBiH stavio točku na 2007. te da nema potrebe da se 
Povjerenstvo i Dom više time bave. Slijede izvješća za 2008. i oni trebaju biti predmetom 
rasprave. 

 
Alma Čolo predložila je primiti k znanju Izvješće Upravnog odbora za 2007. i 2008. a 

usvojiti Izvješće o radu BHRT-a za 2008. godinu te predložiti Domu naroda da učini isto. Osim 
toga, Povjerenstvo treba predložiti Domu naroda da donese zaključak i obveže Upravni odbor 
BHRT-a da ubrza aktivnosti na provođenju tendera potrebnih za sanaciju stanja u BHRT-u. 
 
        Nakon okončanja rasprave Povjerenstvo je jednoglasno: 
- primilo k znanju Izvješće o radu Upravnog odbora BHRT-a za 2007. i 2008. godinu i 

predložilo Domu naroda da učini isto, 
- prihvatilo Izvješće o radu BHRT-a za 2008. godinu i predložilo Domu naroda njegovo 

usvajanje. 
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Povjerenstvo je jednoglasno usvojilo i zaključak, te predlaže Domu njegovo usvajanje: 
 
„Dom naroda Parlamentarne skupšine BiH zadužuje Upravni odbor Radio-televizije 

BiH da ubrzano nastavi realizirati aktivnosti u provođenju tendera za izbor konzultantskih 
kuća za izradu strategije konsolidacije BHRT-a, procjenu vrijednosti imovine, izradu 
računovodstvene politike i izradu revizije marketinškog poslovanja BHRT-a.“ 

 
Izvjestiteljem na sjednici Doma naroda imenovana je Alma Čolo, predsjedateljica 

Povjerenstva. 
  
Ad.-21. Razmatranje Kandidatske rang-liste za člana Upravnog odbora Javnog 

radiotelevizijskig servisa BiH iz srpskoga naroda (Dopis Regulatorne agencije 
za komunikacije BiH, broj: 01-50-1687-1/09 od 15. 6. 2009. god.) 

 
Predsjedateljica je na početku izvijestila da je Regulatorna agencija za komunikacije 

BiH 18. 6. 2009. godine Parlamentarnoj skupštini BiH dostavila rang-listu kandidata koji su 
ušli u uži izbor za člana Upravnog odbora Javnog RTV servisa BiH iz srpskoga naroda. 
Ukazala je na zakonsku proceduru te istaknula kako je člankom 26. stavak (1) Zakona o 
Javnom RTV servisu BiH („Sl. glasnik BiH“, broj 92/05) propisano da Regulatorna agencija za 
komunikacije BiH započinje postupak izrade kandidatske rang-liste za člana Upravnog odbora 
Javnog RTV servisa četiri mjeseca prije isteka mandata članovima Upravnog odbora. 
Regulatorna agencija za komunikacije BiH je 7. 5. 2009. raspisala natječaj za člana Upravnog 
odbora Javnog RTV servisa BiH iz srpskoga naroda i utvrdila rang-listu kandidata koji su ušli u 
uži izbor. Povjerenstvo razmatra dostavljenu rang-listu i ako je prihvati, upućuje je Domu 
naroda uz prijedlog da, sukladno članku 26. stavak (1) Zakona o Javnom RTV servisu BiH, 
imenuje člana Upravnog odbora s rang-liste kandidata koji su ušli u uži izbor. 
 

Emir Povlakić, voditelj sektora Regulatorne agencije za komunikacije BiH, dao je 
sljedeće obrazloženje: na natječaj za izbor člana Upravnog odbora JRTV servisa BiH iz  
srpskoga naroda prijavilo se ukupno deset kandidata. Jedan kandidat je odustao, dok je 
preostalih devet kandidata bilo pozvano na intervju. Nakon provedbe procedure izbora, 
povjerenstvo je utvrdilo rang-listu s četiri kandidata, koja je dostavljena Parlamentarnoj 
skupštini BiH na imenovanje. 
 

Dušanka Majkić je analizirajući kandidatsku listu istaknula da nema niti jednog 
kandidata koji ima iskustvo u radu s medijima. U situaciji u kojoj je BHRT iznimno je  bitno da 
član Upravnog odbora JRTV servisa BiH ima iskustvo u radu s medijima, kako bi mogao 
doprinijeti sređivanju stanja. Postavlja se pitanje - temeljem čega je povjerenstvo RAK-a 
sastavilo rang-listu? Istaknula je da izaslanici iz srpskoga naroda neće podržati rang-listu. 
 

Slobodan Šaraba suglasio se s mišljenjem Dušanke Majkić o tome da osoba koja dolazi 
u Upravni odbor nužno mora imati iskustvo u radu s medijima. Izrazio je žaljenje što odlaze 
kvalitetni kadrovi koji su stekli ovo iskustvo, a smatrao je da nisu ponuđeni najbolji kandidati i 
zatražio je imena ostalih pet kandidata. 

 
Emir Povlakić naveo je imena ostalih kandidata koji su se natjecali: Mladen 

Mirosavljević, Nenad Novaković, Vladimir Marčeta, Duško Pevulja i Mićo Trivić, dok je 
Biljana Bogdanić odustala. 
 

Adem Ibrahimpašić rekao je da će podržati predloženu rang-listu radu poštovanja 
institucija i uvažavanja njihovih mišljenja i stajališta za posao za koji su zadužene. 
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  Nakon obavljanja rasprave, s dva glasa „za“ i dva glasa „protiv“, Povjerenstvo nije 

prihvatilo Kandidatsku rang-listu za člana Upravnog odbora Javnog radiotelevizijskog servisa 
BiH iz srpskoga naroda. 
 
Ad.-22. Razmatranje Informacije Ministarstva vanjskih poslova BiH o stanju i razvoju 

DKP mreže Bosne i Hercegovine (Dopis Ministarstva vanjskih psolova broj: 10/1-
1-2-05-5992-3/09 od 11. 6. 2009. god.) 

 

 Predsjedateljica Povjerenstva konstatirala je da je Informacija dostavljena kao odgovor 
na zaključak s 8. zajedničke sjednice obaju domova PSBiH, održane 23. 4. 2008, iz rasprave o 
točki 2. dnevnog reda: „Informacija o stanju u DKP mreži Bosne i Hercegovine“. Toj sjednici 
nazočio je ministar vanjskih poslova BiH, ali nije bio nazočan nijedan član Predsjedništva BiH. 
Stoga je odlučeno ne voditi raspravu o toj točki dnevnoga reda. Potom su članovi obaju 
domova PSBiH prihvatili prijedlog zastupnika Milorada Živkovića: usvojiti zaključke iz 
mišljenja Povjerenstva za vanjske poslove Zastupničkog doma i Povjerenstva za vanjsku i 
trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma naroda PSBiH kojima se traži dostava detaljne 
informacije o stanju u DKP mreži i provođenju vanjske politike. Zastupnik Živković također je 
predložio, što je i prihvaćeno, da ta informacija bude dopunjena sljedećim podacima: imenima i 
prezimenima veleposlanika – jesu li karijerni ili stranački kadar, državljanstvu i stručnoj spremi 
veleposlanika, financijskim aspektima svakog veleposlanstva posebno, strategijom razvoja 
DKP mreže i četvorogodišnjim planom rada, te mjerama i aktivnostima za realizaciju plana. 
 

Sead Avdić, savjetnik u Uredu ministra vanjskih poslova BiH, dao je uvodno 
obrazloženje Informacije o stanju i razvoju DKP mreže Bosne i Hercegovine, naglasivši da se 
ona sastoji od pet poglavlja i pojasnio njihov sadržaj. 
 

Slobodan Šaraba ocijenio je Informaciju o stanju i razvoju DKP mreže BiH lošom i 
veoma površnom. Izrazio je nezadovoljstvo strategijom razmještaja diplomatskih 
predstavništava kao i kvalitetom ljudi koji nas predstavljaju, navodeći primjer lošeg 
veleposlanika u Kuvajtu. Smatra kako je svima stalo da Bosnu i Hercegovinu  predstavljaju 
ozbiljni i odgovorni ljudi, karijerni diplomati, ali iz susreta s pojedinim diplomatskim 
predstavncima i iz Informacije vidimo da to nije tako. Žalosno je što nemamo diplomatsko- 
kozularno predstavništvo u Južnoj Americi, Africi kao i što je zatvoren konzulat u Bonnu, 
kojem se obraća veliki broj naših ljudi. Uz ovo je Izvješće trebalo biti i izvješće Predsjedništva 
BiH, tj. dopuna jer je i Predsjedništvo nadležno za vođenje vanjske politike BiH. 
 

Dušanka Majkić naglasila je: da bi PSBiH mogao raditi i donijeti konkretne zaključke, 
mora imati materijal koji mu omogućava pregled i uvid u stanje DKP mreže BiH. Izrazila je  
žaljenje što takav materijal nije dostavljen ni 2008. ni 2009. godine. Dostavljena je Informacija 
loša i površna te ne daje mogućnost uvida u rad i financijsko stanje svakog veleposlanstva 
posebno. Zastupnici ne mogu voditi raspravu o činjenicama koje im nisu poznate. Za primjer je 
navela zgradu veleposlanstva u Velikoj Britaniji, koje je BiH dobila u postupku sukcesije 
imovine bivše Jugoslavije i koja ima 4-5 katova. Zgrada se nalazi u centru Londona. Osoblje je 
smješteno na jednom katu, a ostali dio zgrade je prazan. Prodaja te zgrade mogla bi riješiti 
pitanje veleposlanstava u nekoliko zemalja. Loša informacija vodi k tome da stanje u DKP 
mreži BiH i dalje bude loše. Predložila je ovaj materijal dostaviti Predsjedništvu BiH, koje  
zajedno s Ministarstvom vanjskih poslova treba PSBiH dostaviti kvalitetnu i sveobuhvatnu 
informaciju i strategiju razvoja DKP mreže. 
 

Sead Avdić suglasio se s dijelom izlaganja. Međutim, Ministarstvo vanjskih poslova ipak 
je obavilo veliki dio poslova iz svoje nadležnosti. Izradilo je usuglasilo dokument koji sadrži 
smjernice i prioritete vođenja vanjske politike BiH i taj je dokument prosinca 2008. upućen 
Predsjedništvu BiH na razmatranje i usvajanje. Međutim, Predsjedništvo se još nije oglasilo o 
tome dokumentu. 
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Također, Ministarstvo vanjskih poslova ima detaljne analize o poslovanju svakog 

veleposlanstva posebno,  koje nisu dostavljene PSBiH zbog opsežnosti materijala, ali to može 
svakako vrlo brzo učiniti. Za razvoj DKP mreže postoji projekcija koju nije moguće realizirati  
s financijskog aspekta. Ministarstvo vanjskih poslova svaku primjedbu zastupnika i izaslanika u 
Parlamentarnoj skupštini BiH prihvata i poduzima mjere za njihovo otklanjanje. Tako je 
Ministarstvo ispunilo svoje strateške zadatke, izrađen je Prijedlog zakona o vanjskoj politici i 
dostavljen Predsjedništvu BiH, zatim Prijedlog zakona o načinu sklapanja međunarodnih 
sporazuma i Strategija ekonomskog razvoja diplomacije, što je okvir djelovanja Ministarstva 
vanjskih poslova. 
 
 Povjerenstvo je konstatiralo da u Informaciji nije odgovoreno na sve zahtjeve iz 
zaključaka usvojenih na 8. zajedničkoj sjednici obaju domova PSBiH, te jednoglasno usvojilo 
sljedeći zaključak i predložilo Domu naroda PSBiH njegovo donošenje: 
 
 Dom naroda Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine traži od Ministarstva 
vanjskih poslova Bosne i Hercegovine da, u dogovoru s Predsjedništvom Bosne i Hercegovine, 
dopuni Informaciju o stanju i razvoju diplomatsko-konzularne mreže Bosne i Hercegovine u 
dijelu u kojem nije odgovoreno na zahtjeve iz zaključaka s 8. zajedničke sjednice obaju domova 
Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine, održane 23. 4. 2008.  (financijski aspekti 
svakog veleposlanstva posebno, racionalizacija DKP mreže, četverogodišnji plan rada i mjere i 
aktivnosti za realizaciju), te da u Informaciju uvrsti i stajalište Predsjedništva Bosne i 
Hercegovine o svim pitanjima. 
 
 Izvjestiteljem na sjednici Doma naroda imenovana je Alma Čolo, predsjedateljica 
Povjerenstva. 
 
Ad.-23. Razmatranje izvješća i informacija Ministarstva vanjskih poslova BiH: 

- Nacrt 15. monitoring izvješća Vijeća Europe 
- Sastanak Vijeća EU za opće poslove i vanjske odnose, 18. i 19. svibnja 2009. u 

Bruxellesu 
- Prosvjedna nota Republike Hrvatske 
- Parlamentarna suradnja Bosne i Hercegovine i Maroka 
- Sastanak Vijeća EU, 15. lipnja 2009. u Bruxellesu 
- Preliminarna analiza izbora za Europski parlament 
- Informacija Misije BiH pri EU u Bruxellesu o odnosima između BiH i EU 

 
 Članovi Povjerenstva primili su k znanju navedene informacije i izvješća 
Ministarstva vanjskih poslova BiH. 
 
Ad.-24.Razmatranje izvješća o međunarodnim aktivnostima parlamentarnih 

povjerenstava i izaslanstava PSBiH: 
- Izvješće s godišnje ekonomske konferencije Parlamentarne skupštine OESS-a 

„Svjetska financijska kriza“, Dublin, 27. i 28. svibnja 2009. 
- Izvješće o posjetu Povjerenstva za vanjske poslove Zastupničkog doma 

Parlamentarne skupštine BiH Republici Estoniji, 18. i 19. svibnja 2009. 
- Izvješće o posjetu Odbora za izbor, imenovanja i upravne poslove Hrvatskog 

sabora, obavljenog 16. 3. 2009. 
 

Članovi Povjerenstva primili su k znanju navedena izvješća o međunarodnim 
aktivnostima parlamentarnih povjerenstava i izaslanstava. 
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Ad.-25. Tekuća pitanja. 
- Upoznavanje s Izvješćem Ustavnopravnog povjerenstva Doma naroda o obustavi 

postupka vjerodostojnog tumačenja članka 7. stavak (2) Zakona o slobodnim 
zonama u BiH („Službeni glasnik BiH“, br. 3/02 i 13/03) 

- Upoznavanje s Izvješćem Ustavnopravnog povjerenstva Doma naroda o obustavi 
postupka vjerodostojnog tumačenja članka 23. Zakona o Javnom 
radiotelevizijskom sustavu BiH („Službeni glasnik BiH“, broj: 78/05) 

 
Nije bilo rasprave. Članovi Povjerenstva jednoglasno su primili k znanju izvješća 

Ustavnopravnog povjerenstva Doma naroda. 
 

          Sjednica Povjerenstva okončana je u 14 sati. 
 
 

                   Tajnik Povjerenstva                                              Predsjedateljica Povjerenstva 
          za vanjsku i trgovinsku politiku,                                 za vanjsku i trgovinsku politiku, 
                 carine, promet i veze                                                     carine, promet i veze 
                   Nenad Pandurević                                                              Alma Čolo 
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